
 

Til: Omsorg og ældre 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2022 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Velfærdsudvalgt den 1. 

december 2022 

Punkt Bemærkninger 
118. Beslutning om 
godkendelse af revideret 

tilsynspolitik for 2023 
for leverandører af 
hjemmepleje 

27.36.00-K09-1-22 

Udvalget skal en gang årligt tage stilling til tilsyn. 
I februar besluttede udvalget at tilsyn fremadrettet skulle 
udføres af ekstern leverandør. Dette blev dog ikke 
prioriteret i budgettet. 
Administrationen vurderer, at den nuværende tilsynspolitik 
er dækkende med mindre sproglige ændringer, hvor det 
præciseres at tilsynet primært udføres som 
stikprøvekontrol uden forudgående anmeldelse til 
leverandørerne og indstiller dette til godkendelse. 
Seniorrådet tager indstillingen til efterretning. 



119. Beslutning om 
førstebehandling af 

kvalitetsstandarder for 
2023 

27.00.00-G01-19-22 

 

Kvalitetsstandarderne skal gøres mere overskuelige for 
borgerne. Af ikke beskrevne årsager er dette ikke gjort i 
denne version, som forelægges til godkendelse og til høring, 
men vil blive sikret i den borgerrettede information, der 
udarbejdes efter Byrådets godkendelse? 
Seniorrådet bemærker, at der mangler en kvalitetsstandard 
vedrørende hjælp til de økonomiske forhold, for borgere 
der skal flytte på plejehjem. 
Det må tillige konstateres at Seniorrådets tidligere 
bemærkninger til ændringer/tilføjelser ikke har fundet 
indpas i dette aktuelle udkast. 

120. Beslutning om 
tiltag til en styrket 

individuel tilgang til 
aktiviteter på 

omsorgscentrene 

27.42.00-A00-13-22 

 

I aftalen om budget 2023-2026 blev det besluttet at afsætte 
2 mio.kr årligt til en ny klippekortsordning på 
omsorgscentrene. 
Administrationen foreslår, at tilpasse aktiviteterne til 
beboernes individuelle ønsker, hvilket Seniorrådet finder 
rigtigt. 
Derfor undrer det Seniorrådet, at aktiviteterne overvejende 
foreslås, afholdt som gruppeaktiviteter. Hermed virker det 
nærmest som om, at kontoen for aktiviteter øges. 
At netop disse aktiviteter skulle bidrage til socialt samvær 
og forebygger ensomhed...er vel kun en lille del af 
"virkeligheden" ved at bo på et omsorgscenter. 
Seniorrådet ser hellere, at klippekortsordningen tilbydes 
den enkelte beboer efter ønske og behov. 
Seniorrådet er dog stadig bekymret over, at 
klippekortsordningen finansieres via den tilførte 
tillægsbevilling på 25 mio.kr, som er tilført pga. af 
underskud på området. 

121. Beslutning om 
godkendelse af husleje 

for kommunalt ejede 
almene ældre- og 
plejeboliger for 2023 

82.00.00-S00-1-22 

 

 

Udvalget har i forbindelse med godkendelse af huslejerne 
på plejehjemmene, ønsket at få uddybet henlæggelserne, 
processen for inddragelse af beboer og pårørende samt 
mulighederne for en mere ensartet husleje på tværs af 
plejehjemmene. 
Trods en huslejestigning på Tolleruphøj er på 11,6 %, vil 
plejehjemmet stadig have den laveste m2 pris. Den høje 
huslejestigning kommer af de generelt stigende energipriser 

http://mio.kr/
http://mio.kr/


samt henlæggelser til fremtidig vedligeholdelse. Det 
undersøges om udgifterne til brandsikring på Tolleruphøj 
kan lånefinansieres. Hvis udvalget ønsker dette, udarbejder 
administrationen et beslutningsgrundlag. 
Seniorrådet taget huslejestigningerne til efterretning og kan 
ikke anbefale at der arbejdes med en ens husleje. Det vil 
betyde store huslejestigninger til nogle plejehjem og 
nedsættelse af andre. Udsvinget vil ligge på +18 - 11%. 

122. Beslutning om 

godkendelse af tids- og 
procesplan for en 
strategi for det nære 

sundhedsvæsen på 
ældreområdet 

27.00.00-P20-1-22 

 

Beslutning om godkendelse af tids-og procesplan for en 
strategi for det nære sundhedsvæsen på ældreområdet. 
Tidsplanen foreslås at føre frem til præsentation af udkast 
til strategi 4. maj 2023 og godkendelse i Omsorg og Ældre 
28. september 2023. 
Fra Seniorrådets synspunkt bør tidsplanen strammes op, så 
strategien kan godkendes i Omsorg og Ældre før juli 2023 
med henblik på, at eventuelle budgetmæssige 
konsekvenser kan indgå i budgetprocessen for 2024.  
Specielt synes der at være mulighed foren tidsmæssig 
opstramning imellem forelæggelse af udkast og 
godkendelse i Omsorg og Ældre, der i planen er afsat til at 
vare 20 uger. 
 

  

123. Beslutning om 
afholdelse af 
velfærdsteknologitur i 

marts 2023 

27.00.00-A00-42-22 

 

Seniorrådet er positiv overfor en velfærdsteknologitur i 
kommunen i 2023. Det er overordentlig vigtigt at vi kender 
til den brede vifte af velfærdsredskaber samt teknologier, 
der understøtter borgernes selvhjulpenhed i fysiske 
gøremål, og elektroniske kommunikationsredskaber og 
systemer, der kan skabe tryghed eller give sansestimulation. 
Seniorrådet ser frem til at deltage i velfærdsteknologituren 
rundt i kommunen. 
 

124. Drøftelse af beboer- 
og pårørenderåd på 
omsorgscentre 

27.42.00-A26-7-22 

 

Da sagen er udsat fra sidste møde, henvises der til 
Seniorrådets høringssvar i sagsfremstillingen. 



125. Orientering om 
tilsyn med 

omsorgscentre og 
friplejecentre i 
Frederikssund Kommune 

27.42.00-K09-3-22 

 

Da sagen er udsat fra sidste møde, henvises der til 
Seniorrådets høringssvar i sagsfremstillingen. 

126. Orientering om 

status på Handleplan for 
bedre styring i 
Døgnplejen 

29.30.00-G01-3-21 

 

Da sagen er udsat fra sidste møde, henvises der til 
Seniorrådets høringssvar i sagsfremstillingen. 

127. Orientering om 

status på handleplan for 
omsorgscentrenes 

økonomi 2022 

27.42.00-G01-12-21 

 

Ud fra bemærkningerne synes der at være styr på de 
forskellige indsatsområder i handleplanen for 
omsorgscentrenes økonomi.  
Tilføje af Lissi:  Seniorrådet henviser i øvrigt til vores 
tidligere høringssvar, som står i sagsfremstillingen 

128. Orientering om 

revision af 
Fritvalgsaftalen for 

hjemmepleje 

27.36.04-Ø54-1-21 

 

Det tidligere Velfærdsudvalg ønskede. At der i 
Fritvalgsaftalen blev stillet krav om overholdelse af reglerne 
om arbejdstid mv. 
De beskrevne og påtænkte ændringer/tilføjelser til den 
gældende ”Fritvalgsaftalen for hjemmepleje” forekommer 
både relevante og nødvendige. 
Seniorrådet ser frem til at kommentere det endelige forslag. 

129. Orientering om 

tilsyn med leverandører 
af personlig pleje og 

praktisk hjælp 2022 

Frederikssund kommune har udført tilsyn med den 
kommunale døgnpleje samt private leverandører, som yder 
hjælp efter Servicelovens § 83. 
Seniorrådet skønner, at der ikke er den store forskel på 
resultaterne for dette års tilsyn og sidste års tilsyn. 



27.00.00-K09-1-21 

 

Det beskrives i rapporten, at borgerne ofte har svært ved at 
rumme de mange oplysninger mht. private leverandører, 
fleksibel hjemmehjælp mv. 
Seniorrådet foreslår derfor endnu engang, at visitator ved 
sit hjemmebesøg lægger en let læselig brochure med disse 
oplysninger. 
Seniorrådet er stadig ikke tilhænger af, at Frederikssund 
kommune fører tilsyn med sig selv og foretrækker, at 
opgaven udliciteres. 
 

130. Orientering om 
status på støtte til 

borgere ved indflytning i 
plejebolig eller 
handicapvenlig bolig 

27.00.00-G01-53-22 

 

Udvalget orienteres her om den ordning der trådte i kraft 1, 
januar 2022, hvor en socialfaglig medarbejder blev ansat 
18,5 timer pr. uge til at hjælpe borgere, der skal flytte på 
plejehjem, med bl.a. økonomien. 
Den socialfaglige medarbejder har behandlet 443 sager, der 
er meget forskellige, lige fra hjemmebesøg til 
telefonsamtaler. 
Seniorrådet bakker op om ordningen, hvor antallet af 
henvendelser viser at der er stort behov for denne ydelse. 
Seniorrådet vil anbefaler at der altid oplyses om ordningen 
ved visitationssamtalen. Og at der gøres opmærksom på 
ordningen i kvalitetsstandarden for plejehjem. 

131. Orientering om 
sygefravær på 
ældreområdet 2021 og 
2022 

29.00.00-A00-19-22 

 

Omsorg og ældre udvalget har bedt om, at få en uddybning 
og mere specifikke tal for områdets sygefravær. Antallet af 
sygefravær er faldet på alle plejehjemmene fra 2021 til 
2022. På Rehabilitetsafdelingen er sygefraværet steget. 
Seniorrådet taget orienteringen til efterretning. 

 

På Seniorrådets vegne 

Lissi Gyldendahl, formand 


